
Protokół Nr VIII /2011 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 31 marca 2011r. 

 

VIII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

31 marca 2011r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Ad. 1  

Otwarcie VIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1200, a zakończyły ok. godz. 1500. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu Roman Sosnowski,  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- Burmistrz Nowego Miasta Lubawskiego Józef Blank,  

- Zastępca Wójta Gminy Kurzętnik Andrzej Ochlak,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu: Urszula Łydzińska – Dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie, Małgorzata Wojnarowicz - Dyrektor Domu Dziecka, Marzena Przybylska - w 

zastępstwie dyrektora Domu Pomocy Społecznej, Karina Leliwa – Kierownik Warsztatu Terapii 

Zajęciowej, Tadeusz Ławicki – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy, Ryszard Kłosowski – Dyrektor 

Zarządu Dróg Powiatowych, 

- Antoni Kurlikowski – inspektor weterynarii, 

- pracownicy Starostwa Powiatowego: Andrzej Korecki, Ewa Kalisz- Górzkowska, Jolanta Haska,  

- laureaci Powiatowego Samorządowego Konkursu Nastolatków „Ośmiu Wspaniałych” oraz 

stypendyści Prezesa Rady Ministrów wraz z opiekunami, 

- przedstawiciele mediów lokalnych  - Gazety Nowomiejskiej i TV Nowe Miasto. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 17 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Wacław Jabłoński. Przewodnicząca 

zapytała czy radny Jabłoński wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Jabłoński 

wyraził zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. „Za” głosowało 16 radnych, p. Jabłoński 

wstrzymał się od głosu. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad (załącznik nr 3): 

1. Otwarcie VIII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu.  
6. Wręczenie wyróżnień laureatom Powiatowego Samorządowego Konkursu Nastolatków 

„Ośmiu Wspaniałych” oraz stypendystom Prezesa Rady Ministrów. 
7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
8. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
9. Zapoznanie się z rocznymi sprawozdaniami z działalności: 

a) Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim (podjęcie 
uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania wraz z wykazem potrzeb w zakresie 
pomocy społecznej) 

b) Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim, 
c) Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim, 
d) Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie, 
e) Domu Dziecka w Pacółtowie, 
f) Warsztatu Terapii Zajęciowej w Nowym Mieście Lubawskim. 

10. Zapoznanie się ze sprawozdaniem ze współpracy Powiatu Nowomiejskiego z organizacjami 
pozarządowymi w roku 2010. 

11. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat walki z chorobą Aujeszky’ego w 
Powiecie Nowomiejskim. 

12. Przerwa 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym Mieście 

Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 z dnia 
11.02.2011r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 
uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 
Nowomiejskiego na lata 2007 – 2013”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi 
powiatowej Nr 1337N Boleszyn – gr. Woj. (Wielkie Leźno) na odcinku o długości 2,439 
km”. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie na lata 2011-2016. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin aptek 
ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego.   

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zespół Szkół im. C. K. 
Norwida w Nowym Mieście Lubawskim umowy użyczenia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego Warmińsko 
– Mazurskiej Wojewódzkiej Komendzie Ochotniczych Hufców Pracy w Olsztynie w 
ramach współpracy w zakresie wspólnych działań podejmowanych na rzecz poprawy startu 
zawodowego młodzieży w mieście Nowym Mieście Lubawskim. 

21. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
22. Sprawy różne. 
23. Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Powiatu. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad. Głosowało 17 radnych, porządek 

obrad przyjęto jednogłośnie. 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z VII Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad VII Sesji był radny Adam Głowacki. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Głowacki poinformował, że zapoznał się z protokołem, nie wnosi uwag i wnioskuje o jego 

przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr VII/2011. Głosowało 17 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 

Ad. 6  

Wr ęczenie wyróżnień laureatom Powiatowego Samorządowego Konkursu Nastolatków 

„O śmiu Wspaniałych” oraz stypendystom Prezesa Rady Ministrów 

Informację na temat laureatów Powiatowego Samorządowego Konkursu Nastolatków „Ośmiu 

Wspaniałych” przedstawił Wicestarosta Marcin Buliński. Wystąpienie p. Wicestarosty stanowi 

załącznik nr 4.  

Przewodnicząca Rady oraz Starosta dokonały wręczenia listów gratulacyjnych oraz upominków. 

Opiekunowie młodzieży otrzymali pamiątkowe listy.  

Następnie Starosta przedstawiła stypendystów Prezesa Rady Ministrów. Informacja na ten temat 

stanowi załącznik nr 5. 

Stypendystki otrzymały listy gratulacyjne oraz upominki.  

Młodzież i opiekunowie opuścili salę obrad. Z sali obrad wyszli również panowie Blank i Ochlak. 
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Ad. 7 

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 23 lutego do 30 marca 2011r. stanowi 

załącznik nr 6. 

Protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 7, 9, 15 oraz 23 lutego 2011r. radni otrzymali w 

materiałach sesyjnych. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie zgłosili pytań do 

sprawozdania. 

Ad.8 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Marek Tuchalski powiedział, że do radnych dotarła informacja o złożeniu przez p. Piotra Sarembę 

rezygnacji z funkcji Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. Radny zapytał czy wiadomo 

jaka była przyczyna rezygnacji oraz czy prawdą jest, że pomiędzy dyrektorem, a radą pedagogiczną był 

konflikt. 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał, w kontekście pytania z poprzedniej sesji, czy wiadomo już coś w 

sprawie odnośnie obwodnicy Nowego Miasta. Złożył również wniosek do Zarządu o poczynienie starań 

o przekazanie gminie Biskupiec drogi powiatowej, gruntowej, z Biskupca do Czachówek.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś pytania. Radni nie zgłosili więcej pytań. 

Ad. 9 

Zapoznanie się z rocznymi sprawozdaniami z działalności: 

a)  Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim (podjęcie 

uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania wraz z wykazem potrzeb w 

zakresie pomocy społecznej) 

Przewodnicząca poprosiła o krótkie omówienie sprawozdania, a następnie zadawanie pytań. 

Dyrektor PCPR Urszula Łydzińska poinformowała, że PCPR realizuje zadania z zakresu pomocy 

społecznej, wspierania osób niepełnosprawnych oraz innych ustaw. W jego strukturze funkcjonuje 

Powiatowy Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności oraz Ośrodek Wsparcia Rodziny i Dziecka. 

Centrum realizuje zadania własne powiatu jak i zadania rządowe. Zajmuje się między innymi 

rodzinami zastępczymi, których w ciągu roku było 59. W rodzinach przebywało 76 dzieci. W ciągu 

roku 2 rodziny rozwiązano, ponieważ stwierdzono wydolność opiekuńczo – wychowawczą 

rodziców, 14 rodzin rozwiązano z uwagi na osiągnięcie przez wychowanków pełnoletniości. Na 

terenie powiatu przebywa w rodzinach zastępczych 3 dzieci z innych powiatów, z kolei 5 dzieci z 
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naszego powiatu przebywa w rodzinach zastępczych w innych powiatach. Środki na ich utrzymanie 

są przekazywane zgodnie z zawartymi porozumieniami. Centrum realizuje również program 

„Zostań rodzicem zastępczym”, którego celem jest poszukanie kandydatów do pełnienia funkcji 

rodziny zastępczej. Realizowane są również zadania z zakresu pomocy wychowankom 

opuszczającym placówki opiekuńczo – wychowawcze oraz rodziny zastępcze. Jeżeli chodzi o Dom 

Dziecka, w ciągu roku umieszczono w nim 4 wychowanków, 5 opuściło dom. Na dzień 

31.12.2010r. w placówce przebywało 30 wychowanków i spełniany był standard. Centrum 

wydawało również decyzje o umieszczeniu w Domu Pomocy Społecznej oraz Powiatowym 

Środowiskowym Domu Samopomocy. W ramach Ośrodka Wsparcia Rodziny i Dziecka 

prowadzono poradnictwo specjalistyczne. W ramach nadzoru zrealizowano kontrole w jednostkach 

pomocy społecznej, świetlicy „Nazaret” oraz WTZ.  Realizowano także szereg projektów, w tym 2 

w partnerstwie ze Stowarzyszeniem „Salveo”. W ramach zadań z zakresu rehabilitacji osób 

niepełnosprawnych rozpatrzono bardzo dużą liczbę wniosków, niestety część z nich z uwagi na 

niewystarczającą ilość środków, musiała być rozpatrzona negatywnie. Do Powiatowego Zespołu ds. 

Orzekania o Niepełnosprawności wpłynęło 2.051 wniosków, natomiast wydano 2.081 orzeczeń 

(część z roku poprzedniego), nie rozpatrzono 134 wnioski (z powodu wykorzystania limitu 

środków). Na zakończenie p. Łydzińska przedstawiła wykaz potrzeb w zakresie pomocy społecznej.  

Radny Tomasz Szczepański zapytał jaka jest miesięczna kwota na jedno dziecko w rodzinie 

zastępczej. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że kwota jest uzależniona od wieku dziecka: jeżeli dziecko jest w 

wieku do 7 lat, rodzina otrzymuje 988,20 zł. (60% podstawy) , na dziecko powyżej 7 lat – 658,80 

zł. (40% podstawy) 

Radny Szczepański zapytał również czy w naszym powiecie udzielano pomocy uchodźcom. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że nie udzielano takiej pomocy.  

Radna Danuta Mazurkiewicz powiedziała, że spotyka się bardzo pozytywnymi opiniami 

mieszkańców powiatu na temat pracy Centrum, za co należą się pani dyrektor  i pracownikom 

podziękowania. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze pytania. Radni nie zadali pytań.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 17 radnych. Uchwałę nr VIII/69/2011 (załącznik nr 7) 

podjęto jednogłośnie. 

b) Powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim 

Kierownik PŚDS Krzysztof Piechocki poinformował, że rok 2010 był bardzo ważny dla jednostki. 

Zapadły dwie istotne decyzje. Pierwsza dotyczyła zakupu busa do przewozu osób 
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niepełnosprawnych. Do placówki uczęszczają 34 osoby, z tego 33 są skierowane na podstawie 

decyzji, natomiast jedna uczęszcza w formie klubowej. Do przewozu uczestników udało się zakupić 

(ze środków PFRON-u oraz powiatu) nowy samochód. Stary pojazd, mimo, że zaledwie 6-letni, 

miał przebieg ponad 400 tys. km. Druga kwestia – w 2010r. kończyła się 10-letnia umowa na 

korzystanie z obiektu, w którym mieści się PŚDS. Udało się wynegocjować podpisanie umowy na 

dzierżawę obiektu na kolejne 3 lata. Niestety wiąże się to ze znacznym kosztem. Wcześniej 

placówka płaciła symboliczną złotówkę, od kwietnia 2010r. płaci 2.000 zł. miesięcznie. Jest to duże 

obciążenie dla skromnego budżetu jednostki. P. Piechocki powiedział, że rozmawiał z p. Starostą na 

ten temat. Z kwestią lokalu wiąże się również obowiązek spełnienia standardu, zgodnie z nowym 

rozporządzeniem. W chwili obecnej dom nie spełnia standardów pod względem metrażu (w domu 

powinno być maksymalnie 27 podopiecznych). Do 2014r. standardy muszą być spełnione. Na razie 

podjęto decyzję, że nowe osoby nie będą kierowane do placówki. P. Kierownik dodał, że nie 

wyobraża sobie sytuacji, że któremuś z obecnych uczestników musiałby powiedzieć, że nie może 

uczęszczać do placówki.  

Radna Mazurkiewicz zapytała jaka jest obecnie atmosfera w domu. 

P. Piechocki odpowiedział, że atmosfera jest dobra. Stan kadry nie zmienił się, współpraca układa 

się bardzo dobrze.         

Radni nie mieli więcej pytań. 

Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim 

w 2010r. stanowi załącznik nr 8. 

c) Powiatowy Urząd Pracy w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim w 2010r. 

stanowi załącznik nr 9. 

Dyrektor PUP p. Tadeusz Ławicki poinformował, że przygotował informację na temat aktualnej 

sytuacji na rynku pracy (załącznik nr 10). Środki z Funduszu Pracy zostały bardzo ograniczone. 

Mimo to, tendencja jeżeli chodzi o ilość bezrobotnych jest pozytywna, porównując do lat ubiegłych, 

kiedy to w marcu znacznie wzrastała liczba bezrobotnych.  

Z sali obrad wyszli: Starosta, Sekretarz oraz Radca Prawny.    

P. Ławicki poinformował, że środki Funduszu Pracy w 2010r. były „rekordowo” wysokie. Wiele 

osób bezrobotnych mogło znaleźć zatrudnienie, korzystając ze środków FP. Z kolei obecny rok jest 

tragiczny. Pierwsza decyzja o przyznaniu środków opiewa na kwotę 2.510 tys. zł. z tego 97% musi 

być przeznaczone na zobowiązania z ubiegłego roku (zawarte umowy). Resztę tej kwoty 

przeznaczono na uruchomienie prac społecznie użytecznych. Wczoraj złożono wniosek do 

Wojewódzkiego Urzędu Pracy w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Z programu 
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planuje się pozyskać 1.352 tys. zł. na zorganizowanie staży oraz prac interwencyjnych. Trudno 

przewidzieć czy będzie szansa na pozyskanie kolejnych pieniędzy. Podjęte będą starania o 

pozyskanie kolejnych środków z POKP na podjęcie działalności gospodarczej przez osoby 

bezrobotne, ale na razie nie ogłoszono jeszcze konkursu. W opinii p. Dyrektora sytuacja jest gorzej 

niż tragiczna, ponieważ urząd ma do dyspozycji jedynie 10% ubiegłorocznego budżetu.   

Radna Mazurkiewicz zapytała czy oznacza to, że w tej chwili nie ma środków na rozpoczęcie 

działalności gospodarczej.  

P. Ławicki odpowiedział, że na chwilę obecną nie ma i nie wiadomo czy i kiedy takie środki będą 

dostępne. 

Na salę obrad weszła Starosta. 

Radna Mazurkiewicz wyraziła nadzieję, że w obliczu trudnej sytuacji, pan dyrektor będzie walczył 

o każdą dodatkową złotówkę dla osób bezrobotnych.  

P. Ławicki odpowiedział, że jest bezsilny jeżeli chodzi o środki z Funduszu Pracy, ale będzie starał 

się pozyskać środki z rezerwy Ministra oraz programów unijnych. 

Radny Adam Głowacki powiedział, że na staże zawodowe jest znacznie mniej środków niż w roku 

ubiegłym. Radny zapytał jakimi kryteriami kierowano się przyznając nowe staże.  

P. Ławicki powiedział, że na stronie internetowej urzędu ogłoszono zasady podziału środków m.in. 

określono kto może skorzystać z nich w pierwszej kolejności. Dotyczy to jednostek sektora 

finansów publicznych oraz podmiotów gospodarczych. Kryteria to m.in. 

- wnioskodawca w okresie 3 ostatnich lat musi zatrudniać co najmniej jedną osobę bezrobotną po 

zakończonym stażu,  

- nie może być zatrudniona osoba, która poprzednio pracowała u danego pracodawcy, nie może być 

też członkiem rodziny.    

Radny Głowacki powiedział, że Biuro Powiatowe AR i MR, które zatrudnia wiele osób, dostało 

tylko jednego stażystę na 5 miesięcy, a firma zatrudniająca przykładowo 2 osoby, też dostała 

jednego stażystę. 

P. Ławicki odpowiedział, że z uwagi na ograniczone środki finansowe, na każdy wniosek który 

spełniał kryteria, przydzielano jednego stażystę. 

Radny Mirosław Galiński zapytał czy z programu o którym wspomniał p. Dyrektor, środki 

otrzymają tylko jednostki sektora finansów publicznych czy także prywatne podmioty gospodarcze. 

P. Ławicki odpowiedział, że z POKP można udzielić pomocy tylko jednostkom sektora finansów 

publicznych.  
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Wicestarosta zapytał czy wiadomo w jakiej wysokości będą przyznane środki na rozwój 

przedsiębiorczości. 

P. Ławicki odpowiedział, że na razie trudno to przewidzieć. W przypadku dotacji ze środków 

Funduszu Pracy była to kwota ok. 21 tys. zł. To instytucja zarządzająca określi swoje kryteria. Był 

kiedyś program, w ramach którego jedna z olsztyńskich fundacji przyznawała dotacje nawet w wys. 

40 tys. zł.  

Radni nie mieli więcej pytań. 
   

d)  Dom Pomocy Społecznej w Grodzicznie 

Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie w 2010r. stanowi załącznik 

nr 10. 

Pani Marzena Przybylska /w zastępstwie Dyrektora Domu Pomocy Społecznej p. Grzegorza 

Januszewskiego/ poinformowała o najważniejszych zmianach jakie zaszły w placówce w 2010r. W 

ubiegłym roku zwiększono liczbę statutową mieszańców z 48 do 54. Chodziło o pozyskanie 

dodatkowych środków na funkcjonowanie jednostki. Oczywiście dom nie stracił na atrakcyjności, 

w pełni zostały zachowane standardy. Dom otrzymuje środki z dotacji celowej na pokrycie kosztów 

pobytu 21 osób umieszczonych na tzw. „starych” zasadach. Pozostałe osoby przebywają na nowych 

zasadach – odpłatność ponoszą GOPS-y, MOPS-y, a w nielicznych przypadkach rodziny 

pensjonariuszy. Środki spływają regularnie. Jest duże zainteresowanie umieszczeniem osoby w 

DPS-ie, ale każdy chce żeby nastąpiło to niezwłocznie.  

Radny Szczepański powiedział, że pojawiały się informacje, że źle dzieje się w DPS-ie jeżeli 

chodzi o kadrę. Radny zapytał o co dokładnie chodziło.  

P. Przybylska odpowiedziała, że to pytanie należałoby zadać panu Dyrektorowi, który przebywa na 

urlopie. Były pewne trudności jeżeli chodzi o pewną osobę przyjętą na stanowisko pracy w 

administracji, a która obecnie pracuje jako pracownik kulturalno – oświatowy. Wynikało to z cięć w 

obsadzie administracji na rzecz pracy z pensjonariuszami.  

Przewodnicząca zapytała czy w tej chwili jest już dobra atmosfera. 

P. Przybylska odpowiedziała, że tak i ma nadzieję, że tak już zostanie. 

Radny Stanisław Czajka powiedział, że jako były starosta może udzielić wyjaśnień w tej sprawie. 

Sprawa dotyczyła dwóch pań. Pierwsza pracowała jako główna księgowa i miała mieć podzielony 

etat – pół etatu jako księgowa, pół etatu jako pracownik kulturalno - oświatowy. Ta sprawa została 

załatwiona. Pani ta pracuje na całym etacie jako główna księgowa. Druga pracownica miała mieć 

podzielony etat: pół etatu – kadry, pół etatu - pracownik ko. Radny wyjaśnił, że dyrektor musiał 

dokonać regulacji etatów, żeby spełnić wskaźnik zatrudnienia pracowników przy bezpośredniej 
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obsłudze pensjonariuszy. Druga pracownica pisała pisma do starosty, sprawa była również 

omawiana na posiedzeniu Zarządu. Ustalono, że jeżeli osoba ta uważa że jest mobbingowana, to 

powinna wystąpić do sądu pracy. Radny wyraził zadowolenie z faktu, że stanowisko to podzieliła 

obecna Starosta i obecny Zarząd, którzy niczego złego nie dopatrzyli się w działaniu dyrektora 

jednostki. Dodał, że jako były starosta często odwiedzał DPS i za wyjątkiem tych dwóch ostatnich 

spraw, nie miał monitów czy uwag, że źle się dzieje w jednostce.  

Radny Grzegorz Dembek powiedział, że trzech mieszkańców z jego miejscowości przebywa w 

DPS-ie. Osoby te są bardzo zadowolone z pobytu w Domu, świadczy to o dobrym funkcjonowaniu 

placówki. Za to należą się słowa uznania. 

Przewodnicząca powiedziała, że ma podobne odczucia jak radny Dembek. Wielu mieszkańców z 

gminy Kurzętnik było umieszczonych w DPS-ie. Jest to szczególnie dobre miejsce dla osób z 

terenów rolniczych. Sam dom mieści się na wsi; jest tam spokój, co dla takich osób jest szczególnie 

ważne.      

Radni nie mieli więcej pytań. 

e)  Dom Dziecka w Pacółtowie 

Sprawozdanie z działalności Domu Dziecka w Pacółtowie w 2010r. stanowi załącznik nr 11. 

Dyrektor Domu Dziecka p. Małgorzata Wojnarowicz poinformowała, że opieka w domu jest 

wieloaspektowa i kompleksowa. Jednostka współpracuje z rodzicami dzieci oraz wieloma 

instytucjami. Dom już wcześniej osiągnął standard, natomiast w 2010r. otrzymał stałe zezwolenie 

na działalność. Dojście do standardów wiązało się z liczbą wychowanków oraz liczbą kadry 

pedagogicznej. Zmieniły się przepisy odnośnie opieki nocnej. Obecnie na tzw. nockach nie można 

obsadzać pracowników niepedagogicznych. Warunki lokalowe są zgodne z rozporządzeniem. Jeżeli 

chodzi o żywienie, podejmuje się działania, aby wychowankowie przygotowywali również 

samodzielnie posiłki pod kierunkiem wychowawców, tak aby po opuszczeniu placówki posiadali tę 

umiejętność. Dom pozyskuje sponsorów. Dzieci otrzymują również kieszonkowe.  

Na salę obrad weszli Radca Prawny oraz Sekretarz. 

P. Dyrektor poinformowała, że w miarę możliwości dzieci mają organizowany wypoczynek letni. 

Kadra cały czas się doskonali. Remonty wykonuje się na bieżąco. Podejmowane są wszelkie 

działania mające za zadanie utrzymanie standardu.  

Przewodnicząca zapytała czy wśród wychowanków są tzw. sieroty naturalne. 

P. Wojnarowicz odpowiedziała, że nie ma takich dzieci w placówce. Dodała, że przez 16 lat jej 

pracy w domu, było tylko jedno rodzeństwo, które straciło oboje rodziców oraz pojedyncze 

przypadki tzw. półsierot. Zdarzają się przypadki, że dzieci idą do rodzin zastępczych, ale często 

odbywa się to kosztem rozdzielenia rodzeństwa.  
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Radna Trzaskalska zapytała o najbardziej liczne rodzeństwo, które trafiło do placówki. 

P. Wojnarowicz odpowiedziała, że w domu przebywało się ośmioro rodzeństwa, ale nie miało to 

miejsca w roku 2010. Na szczęście dzieci te przebywały niecały rok w domu, potem zmieniły 

placówkę na bliższą miejscu zamieszkania (Ełk), a następnie sukcesywnie wracały do domu 

rodzinnego.  

Radny Ząbkiewicz zapytał czy małe dzieci też dostają kieszonkowe.  

P. Wojnarowicz odpowiedziała, że zgodnie z przepisami każde dziecko musi otrzymać minimalne 

kieszonkowe.  

Radni nie mieli więcej pytań. 

f) Warsztat Terapii Zaj ęciowej w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie z działalności Domu Dziecka w Pacółtowie w 2010r. stanowi załącznik nr 12. 

Kierownik WTZ-u p. Karina Leliwa poinformowała, że do warsztatów uczęszcza 46 osób, z tego 20 

osób ze stopniem umiarkowanym i 26 – ze stopniem znacznym. Uczestnicy biorą udział w różnych 

imprezach integracyjnych. Kadra liczy 20 osób. Funkcjonowanie placówki jest finansowane w 90% 

przez PFRON  i w 10% przez powiat.  W 2010r. dwie osoby opuściły na swój wniosek placówkę. Na ich 

miejsce przyszły nowe osoby. Atmosfera w placówce jest dobra. Jeżeli finanse będą takie jak do tej pory, 

nic nie powinno zakłócić jej funkcjonowania.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do p. Kierownik. Radni nie zgłosili pytań.  

Ad. 10 
Zapoznanie się ze sprawozdaniem ze współpracy Powiatu Nowomiejskiego z 

organizacjami pozarządowymi w roku 2010 

Roczne sprawozdanie ze współpracy Powiatu Nowomiejskiego z organizacjami pozarządowymi 

stanowi załącznik nr 13. 

Pełnomocnik ds. Organizacji Pozarządowych p. Jolanta Haska poinformowała, że  powiat zleca 

organizacjom pozarządowym wykonanie zadań poprzez konkurs ofert. Na 2010r. zaplanowana była 

kwota 65 tys. zł., po rozstrzygnięciu konkursów przekazano 63.300 zł. Kolejną formą współpracy to 

współpraca z Radą Organizacji Pozarządowych. Corocznie organizowana jest konferencja, na której 

mają okazję spotkać się wszystkie organizacje. Pełnomocnik ds. Organizacji Pozarządowych prowadzi 

dokumentację Rady, rejestr klubów sportowych, pomaga w przygotowywaniu dokumentów do rejestracji 

w KRS oraz udziela wszelkiej innej pomocy organizacjom. 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do sprawozdania. Radni nie zgłosili pytań.  
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Ad. 11  

Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii na temat walki z chorobą Aujeszky’ego 

w Powiecie Nowomiejskim 

Informację przedstawił p. Antoni Kurlikowski z Powiatowej Inspekcji Weterynaryjnej. Poinformował, że 

zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów, w 2008r. inspekcja weterynaryjna przystąpiła do 

zwalczania choroby Aujeszky’ego u trzody chlewnej. Podstawowe badanie zakończyło się pod 

koniec 2009r. Wykryto 304 ogniska (304 gospodarstwa) zakażenia. Było to najwyższy procent w 

województwie, ale wynika to też z tego, że powiat nowomiejski stanowi centrum produkcji trzody 

chlewnej. Przystąpiono do zwalczania choroby, nie stosując metod drastycznych polegających na 

wybiciu całego stada. Rolnicy wymieniali sukcesywnie zakażone sztuki. Na chwilę obecną jest 

tylko jedno stado zakażone i dwa zawieszone. Do końca 2013r. prowadzony będzie monitoring. 

Polega on na badaniu stada podstawowego. Można powiedzieć, że na dzień dzisiejszy sytuacja jest 

bardzo dobra. Problem stanowi fakt, że rolnicy przemieszczają trzodę chlewną bez odpowiednich 

świadectw zdrowia wystawionych przez lekarzy weterynarii. Jeżeli będzie tak dalej, istnieje obawa, 

że program może być przedłużony. Według danych inspekcji na terenie powiatu jest 1.456 stad, co 

jest zgodne z danymi ARiMR, w której statystykach widnieje 2.076 stad, z czego pustych – 620. 

Nasuwa się wniosek, że w ostatnich czasach pogłowie trzody chlewnej zmalało i wynosi na chwilę 

obecną ok. 183 tys. sztuk. Jeżeli nadal rolnicy będą przemieszczać trzodę chlewną bez wymaganych 

świadectw zdrowia, może to skutkować tym, że powiat nie zostanie włączony do regionu urzędowo 

wolnego od choroby Aujeszky’ego. Może wejść w życie zakaz przemieszczania trzody na rynku 

krajowym, a co gorsze – zakłady eksportujące trzodę chlewną na rynek Unii Europejskiej nie będą 

skupowały trzody od naszych rolników. P. Kurlikowski stwierdził, że trudno jest dotrzeć do 

świadomości niektórych rolników, żeby ten problem rozwiązać. Drugi problem to nielegalne 

punkty kopulacyjne.  

Przewodnicząca zapytała jakie było maksymalne pogłowie trzody chlewnej. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że ok. 280 tys. sztuk. Była to ok. ¼ pogłowia na terenie całego 

województwa, przy czym ta tendencja utrzymuje się, ponieważ w innych powiatach również 

pogłowie zmalało.  

Przewodnicząca zapytała czy jeżeli chodzi o drób, powiat też stanowi centrum produkcji w 

województwie. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że tak, na terenie powiatu jest ponad 75 hodowców, produkcja osiąga 

ponad 1 mln sztuk indyków rzeźnych, 2,5 mln kurcząt rzeźnych. Powiat nowomiejski jest liczącym 

się regionem, jeżeli chodzi o produkcję trzody chlewnej i drobiu.  
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Przewodnicząca zapytała o skomplikowaną sprawę ubojów na użytek własny. Zapytała również czy 

na terenie powiatu wykryto włośnicę. 

P. Kurlikowski poinformował, że od listopada 2010r. obowiązuje rozporządzenie w sprawie ubojów 

na użytek własny. Właściciel, który chce ubić świnię na własny użytek, musi na 24 godziny przed 

ubojem zgłosić ten fakt do Powiatowego Lekarza Weterynarii. Może to zrobić telefonicznie, ale 

musi podać kto będzie ubijał, ile sztuk i gdzie. Rozporządzenie mówi, że uboju może dokonywać 

tylko osoba z uprawnieniami tzw. ubojowiec. Musi to być ubój tzw. humanitarny. Przez taki 

przepis, może stać się tak, że rolnicy nie będą zgłaszać ubojów na użytek własny i zmniejszy się 

ilość badanych próbek na włośnicę. P. Kurlikowski powiedział, że u nas przypadków włośnicy nie 

było, ponieważ jest wyższa kultura rolna.  

Przewodnicząca zapytała czy ilość ubojów na użytek własny spadła. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że spadła. Można się obawiać, że rolnicy dokonują ubojów, ale nie 

badają mięsa. Za niezgłaszanie uboju do PLW grożą kary od 200 do 2.000 zł., a jeśli rolnik sprzeda 

mięso kary wynoszą od 2.000 do 5.000 zł. 

Przewodnicząca powiedziała, że należy monitować, że takie nietrafione rozporządzenia trzeba 

zmieniać, ponieważ w końcu wystąpi problem włośnicy.  

Radny Adam Głowacki poinformował, że sprawa rozporządzenia dotyczącego ubojów własnych 

będzie jednym z postulatów jakie będą załączone do projektu uchwały Rady i przesłane do 

stosownych organów. 

P. Kurlikowski powiedział, że inspekcja namawia większe ubojnie, żeby zaczęły prowadzić tzw. 

uboje usługowe.  

Radny Głowacki zapytał o brucelozę. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że na terenie powiatu nie było potwierdzonego przypadku brucelozy. 

Polska jest uznana za kraj wolny od brucelozy oraz gruźlicy bydła. Natomiast jeżeli chodzi o 

białaczkę, za wolne uznane tylko niektóre regiony. Teraz trzeba starać się, aby Polska została 

uznana za kraj wolny od choroby Aujeszky’ego. Jest to ważne, bo wiąże się z wprowadzaniem 

towarów na rynek unijny. 

Radny Ząbkiewicz zapytał czym charakteryzuje się choroba Aujeszky’ego; czy mięso zarażonej 

świni jest szkodliwe. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że nie jest szkodliwe, jest pełnowartościowe, nie stanowi zagrożenia 

dla zdrowia publicznego. Choroba Aujeszky’ego jest uznawana za tzw. chorobę ekonomiczną. 

Charakteryzuje się tym, że w stadzie jest dużo poronień, upadków, są małe przyrosty. Należy 

przypuszczać, że Komisja Europejska włączyła ją do katalogu chorób, żeby ograniczyć pogłowie.  
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Radny Ząbkiewicz powiedział, że w tej sytuacji sami rolnicy powinni być zainteresowani tym, żeby 

nie dochodziło do zakażeń.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś z radnych ma pytania do tego tematu. Radni nie mieli wi ęcej 

pytań.   

Ad. 12 

Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy w obradach. 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. Na sali obecnych było 16 radnych (nieobecna radna 

Danuta Mazurkiewicz) 

Po przerwie oprócz radnych obecni byli: Halina Bartkowska, Maciej Sikorski, Urszula Łydzińska, 

Ewa Kalisz- Górzkowska, Jolanta Haska, Ryszard Kłosowski. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/23/10 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 29.12.2010r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2011-2037 oraz uchwał zmieniających: VI/57/11 

z dnia 11.02.2011r. 

P. Skarbnik poinformowała, że z uwagi na zmniejszoną liczbę uczniów w szkołach zmniejszona 

została subwencja oświatowa. Przedkłada się to na zmniejszenie budżetów szkół oraz Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej. Kolejna zmiana w budżecie wiąże się z inwestycją na drodze 

Boleszyn – Leźno. Wcześniej była mowa o dwóch wnioskach na drogi gruntowe. Druga inwestycja 

w gminie Biskupiec została wykreślona z budżetu. Została jedna inwestycja. W związku z tym, że 

brakuje środków finansowych na drogę, zwiększono wartość budynku szkoły rolniczej przy ul. 

Grunwaldzkiej. Nie wiadomo też czy wniosek uzyska dofinansowanie.  

Przewodnicząca zapytała w jakich latach ma być realizowana inwestycja. 

P. Kłosowski odpowiedział, że w latach 2011 – 2012. 8 kwietnia składany będzie wniosek. Nie ma 

konieczności opracowania raportu oddziaływania na środowisko, co oznacza koszty mniejsze o 20 

tys. zł. Przyszła też decyzja Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, że na przyszłą 

„schetynówkę” do Radomna też nie będzie wymagany raport.   

Na salę obrad wszedł Sekretarz. 

Radny Galiński zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu do uchwały jest zapis, że chodzi o 2,0 km, a w 

uchwale o przystąpieniu do inwestycji jest mowa o 2,4 km. 

P. Kłosowski wyjaśnił, że chodzi o przebudowę 2 km drogi, ale zrobiony też będzie odcinek od 

drogi powiatowej Nowe Miasto – Słup przez wieś Boleszyn 220 metrów starej nawierzchni. Ten 
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odcinek będzie poszerzony do 5,5 metra. Powiedział, że skonsultuje to i poda informację który 

zapis jest prawidłowy.      

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/70/2011 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 

P. Kłosowski poinformował, że chodzi o 2,439 km, tak jak zapisano w uchwale o przystąpieniu do 

inwestycji. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz 

uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r.  

P. Skarbnik poinformowała, że zmiany w budżecie wiążą się ze zmianą WPF. Do projektu uchwały 

jest korekta dotycząca zwiększenia budżetu Komendy Powiatowej PSP o 20 tys. zł.  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/71/2011 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu 

Nowomiejskiego na lata 2007 – 2013” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P. Kłosowski wyjaśnił, że zmiana w WPI polega na wprowadzeniu inwestycji Boleszyn – Leźno. 

Wpisano także nowe zadanie – polegające na przebudowie mostu w Radomnie. Z informacji 

telefonicznej uzyskanej w Ministerstwie Infrastruktury wynika, że wniosek na dofinansowanie 

przebudowy jest na liście do dofinansowania. Nie powinien z niej wypaść, ale oficjalna informacja 

będzie podana pod koniec kwietnia. Wysokość dofinansowania może ewentualnie zmniejszyć się 

do 45%. Wartość zadania wynosi 325 tys. zł. 

Przewodnicząca zapytała czy jest to wartość po kosztorysie. 

P. Kłosowski odpowiedział, że tak. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/72/2011 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi 

powiatowej Nr 1337N Boleszyn – gr. Woj. (Wielkie Leźno) na odcinku o długości 2,439 km” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały 
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P. Kłosowski poprosił o uwzględnienie autopoprawki w uchwale – prawidłowa kwota to 2.626.120 

zł.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/73/2011 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2016 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/74/2011 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszła p. Łydzińska. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin 

aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/75/2011 (załącznik nr 20) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Zespół Szkół im. C. K. 

Norwida w Nowym Mieście Lubawskim umowy użyczenia 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Uchwałę nr VIII/76/2011 (załącznik nr 21) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na użyczenie lokalu użytkowego Warmińsko – 

Mazurskiej Wojewódzkiej Komendzie Ochotniczych Hufców Pracy w Olsztynie w ramach 

współpracy w zakresie wspólnych działań podejmowanych na rzecz poprawy startu 

zawodowego młodzieży w mieście Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 16 radnych. Za uchwałą nr VIII/77/2011 (załącznik nr 22) 

głosowało 15 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu. 
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Ad. 21 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania 

Przewodnicząca poprosiła o odpowiedź na wnioski i zapytania. 

Z sali obrad wyszedł p. Sikorski. 

Starosta poinformowała, że pierwsze pismo dotyczące sytuacji w szkole rolniczej w Czachówkach 

wpłynęło do Starostwa 24 listopada 2010r. Wcześniej w szkole przeprowadzono kontrole 

finansowe. 4 stycznia 2011r. wpłynęło pismo od rady pedagogicznej, ale bez uchwały. 17 stycznia 

odbyło się posiedzenie rady pedagogicznej, na którym podjęto już stosowną uchwałę. W uchwale 

rady pedagogicznej wymieniono szereg uchybień. Starostwo wysłało kontrolę do szkoły. 

Kontrolujący sprawdzali sprawy głównie natury finansowej. Jeżeli chodzi o kwestie programów 

nauczania, realizacji godzin, kuratorium przeprowadziło swoją kontrolę. Zarzuty rady 

pedagogicznej potwierdziły się. Dyrektor sam złożył rezygnację z funkcji, Zarząd ją przyjął. W 

przypadku uchybień natury finansowej, należało zareagować ostrzej. Skutkowało to skierowaniem 

sprawy do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Obowiązki dyrektora będzie pełnić jedna z 

nauczycielek uczących w szkole, a Starostwo będzie przygotowywało się do ogłoszenia konkursu. 

Starosta dodała, że pozostali dyrektorzy szkół ponadgimnazjalnych przygotowują się do oceny 

pracy.  

Na salę obrad wszedł p. Sikorski. 

Starosta poinformowała, że jeżeli chodzi o sprawę budowy obwodnicy, na jedną z sesji zostanie 

zaproszony przedstawiciel GDDKiA, który będzie najbardziej kompetentny do przedstawienia 

informacji na ten temat. Jeżeli chodzi o podjęcie działań w kierunku przekazania drogi Biskupiec – 

Czachówki gminie Biskupiec, jeżeli taka jest wola Rady, propozycja ta będzie oficjalnie 

przedstawiona Wójtowi Gminy. Starosta poinformowała, że w przerwie radna Mazurkiewicz prosiła 

o przekazanie krótkiej informacji na temat wyjazdu starosty do Niemiec. Wyjazd był organizowany 

przez stronę niemiecką i poświęcony był szkolnictwu zawodowemu. Strona niemiecka napisała 

projekt. Wyjazd był w całości finansowany z projektu.  

Radny Czajka nawiązując do sprawy Czachówek, poinformował, że pierwsze pismo wpłynęło 

faktycznie 24.11.2010r. po wyborach, w czasie kiedy radny (ówczesny starosta) przebywał na 

zwolnieniu lekarskim. Nie mógł więc odnieść się do tego pisma. Postanowił zostawić sprawę 

nowemu Zarządowi i nadal uważa, że tak należało uczynić. Padają stwierdzenia, że między 

dyrektorem, a radą konflikt trwał od roku. Radny stwierdził, że nie pracował na co dzień z 

tamtejszą radą i dyrektorem. Pierwszy sygnał jaki otrzymał na ten temat, to pismo, które wpłynęło 

24.11.10r. Wcześniej na kontroli były p. Bagińska oraz p. Kalisz – Górzkowska. Padło zalecenie, 

żeby sprzedać samochód służbowy. Radny powiedział, że na grudniowej sesji p. Starosta mówiła, 
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że jest to kolejna jednostka, w której zastała bałagan. Radny jako ówczesny starosta może z całą 

pewnością stwierdzić, że na te sygnały, które do niego docierały, reagował, ale o konflikcie między 

nauczycielami, a dyrektorem nie wiedział. Radny poprosił p. Starostę, że jeżeli będzie 

przekazywała jakieś informacje do mediów (chodzi konkretnie o „Kurier Iławski”), żeby podawała 

prawdę. Stwierdzenie, że „ jej poprzednik nic w Czachówkach w tym zakresie nie zrobił”  jest 

nieprawdziwe. Radny dodał, że po przeprowadzonej kontroli doszedł do wniosku, że błędem było 

wybranie przez komisję konkursową p. Saremby na dyrektora.    

Przewodnicząca powiedziała, że w jej opinii roztrząsanie takich kwestii na forum mediów jest 

bardzo niebezpieczne. Należy uporządkować sprawy szkoły, żeby mogła ona dalej funkcjonować 

bez problemów, co wcale nie będzie proste. Starosta ma takie doświadczenie, że na pewno sobie z 

tym tematem poradzi. Jeżeli pracownicy szkoły chcą, aby dalej szkoła istniała, muszą dążyć do 

tego, aby w szkole zapanował spokój. 

Radny Czajka powiedział, że na temat przygotował artykuł do „Kuriera Iławskiego” na trzy strony, 

ale doszedł do wniosku, że nie ma co boksować się na łamach prasy i stwierdził, że nie przekaże go 

do gazety. Jeżeli chodzi o sprawę realizacji godzin, czego dotyczył jeden z zarzutów, odbył 

rozmowę telefoniczną z dyrektorem oraz jednym z nauczycieli. Nauczyciel ten sam poprosił, aby   

tego tematu na razie nie poruszać. Radny powiedział, że należy robić wszystko, aby prowadzić 

sprawy oświatowe do przodu i dać spokój byłemu staroście. 

Jeden z radnych dodał, że obecnemu staroście też należy dać spokój. 

Radny Czajka zapytał kto zaczął dyskusję na łamach prasy. 

Starosta powiedziała, że to nie Starostwo rozdmuchało sprawę w prasie, tylko redaktor Kuriera był 

obecny na sesji Rady Gminy Biskupiec. Po sesji zadzwonił i poprosił o wyjaśnienia. Jeżeli redaktor 

prosił o wyjaśnienia, to należało mu ich udzielić. Starosta dodała, że nie da sobie powiedzieć, że p. 

Czajka dopiero 24 listopada dowiedział się o problemach, ponieważ mówiąc o kontrolach, które 

potwierdzały pewne zarzuty, sam sobie zaprzecza. Temat był znany wcześniej, ale nie było żadnej 

reakcji z jego strony. Starosta stwierdziła, że szkoła udostępniła panu Czajce pomieszczenia, żeby 

mógł tam robić kampanię wyborczą. W tej sytuacji z jego strony nie warto było ruszać tego tematu.  

Radny Czajka powiedział, że problemy związane z Czachówkami typu: zużycie oleju opałowego w 

piecach, zużycie paliwa przez samochód służbowy, nie kwalifikowały się do przekazywania sprawy 

do organów ścigania. Natomiast Zarząd dał dyrektorowi trzy miesiące czasu na uporządkowanie 

wszystkich spraw. 

Z sali obrad wyszedł radny Głowacki. 
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Radny Czajka powiedział, że podtrzymuje to, że o sprawie Czachówek dowiedział się dopiero 24 

listopada, ponieważ ma na myśli relacje między dyrektorem, a pozostałym gronem pedagogicznym. 

O innych sprawach wiedział wcześniej i zlecał kontrole.  

Przewodnicząca powiedziała, że po to wprowadzono kontrolę zarządczą, aby takich spraw 

pilnować. Natomiast w Czachówkach grono pedagogiczne musi skupić się na tym, żeby 

przyciągnąć uczniów do szkoły. Dodała, że na tej sali dowiedziała się, że szkoła generuje straty. 

Jeżeli są jakieś problemy, to jest też Komisja Rewizyjna, która może pojechać na kontrolę i 

sprawdzić.  

P. Skarbnik poinformowała, że dyrektor ZDP powiedział wcześniej, że koszt budowy drogi 

Boleszyn  - Leźno to 2.626.120 zł., ale potem jeszcze tę kwotę skonfrontował i okazuje się, że 

kwota jest wyższa o 40 tys. zł. i wynosi 2.666.120 zł. Rada przegłosowała trzy uchwały, które tej 

inwestycji dotyczyły.  

Z sali obrad wyszły p. Kalisz – Górzkowska oraz p. Haska. 

Radny Czapliński zapytał skąd będzie wzięte 40 tys. zł. 

P. Skarbnik odparła, że należy zwiększyć kwotę dochodów z komunikacji. Innego wyjścia nie ma. 

Radca prawny zaproponował, aby przegłosować formalnie autopoprawkę w trzech przedmiotowych 

uchwałach. 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych głosuje za tym, aby w uchwale Nr VIII/71/2011 w sprawie 

zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr IV/24/10 z dnia 29.12.2010r. w sprawie 

budżetu powiatu nowomiejskiego na 2011r. oraz uchwałach zmieniających: V/33/11 z dnia 

26.01.2011r., VI/58/11 z dnia 11.02.2011r. dokonać zmiany polegającej na zwiększenia kosztu 

inwestycji drogowej Boleszyn - Leźno o 40 tys. zł. Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 

radnych. Wszyscy radni głosowali „za” przyjęciem autopoprawki w uchwale. 

 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych głosuje za tym, aby w uchwale Nr VIII/72/2011 w sprawie 

aktualizacji „Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Nowomiejskiego na lata 2007 – 

2013”dokonać zmiany wynikającej ze zwiększenia kosztu inwestycji drogowej Boleszyn - Leźno o 

40 tys. zł. Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Wszyscy radni głosowali „za” 

przyjęciem autopoprawki w uchwale. 

 

Przewodnicząca zapytała kto z radnych głosuje za tym, aby w uchwale Nr VIII/73/2011 w sprawie 

przystąpienia do realizacji inwestycji „Budowa drogi powiatowej Nr 1337N Boleszyn – gr. Woj. 

(Wielkie Leźno) na odcinku o długości 2,439 km” dokonać zmiany polegającej na zwiększeniu 
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kosztu inwestycji drogowej Boleszyn - Leźno o 40 tys. zł. Przystąpiono do głosowania. Głosowało 

15 radnych. Wszyscy radni głosowali „za” przyjęciem autopoprawki w uchwale.    

Przewodnicząca zaproponowała, że odczyta pisma, które wpłynęły do Biura Rady w okresie 

międzysesyjnym.  

Przewodnicząca odczytała następujące pisma: 

1. odpowiedź na wniosek z sesji dotyczący stanu barierek przy wiadukcie na ul. 

Narutowicza w Nowym Mieście Lubawskim (załącznik nr 23) 

2. odpowiedź na wniosek dotyczący stanu drogi wojewódzkiej 538 na odcinku od 

Bielic do Biskupca (załącznik nr 24) 

3. odpowiedź na wniosek dotyczący oznakowania łuku drogi wojewódzkiej 538 w 

miejscowości Wawrowice (załącznik nr 25) 

4. pismo Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie dotyczące wsparcia finansowego 

rodziny p. Osińskiego (załącznik nr 26) 

 

Przewodnicząca poinformowała również, że po poprzedniej sesji, w czasie przygotowywania 

uchwał do wysyłki do Wojewody, a przed ich podpisaniem, w uchwale dotyczącej Regulaminu 

Organizacyjnego Starostwa zauważono, że są drobne nieścisłości, które należało skorygować. 

Przewodnicząca odczytała treść pisma w tej sprawie (załącznik nr 27) 

Z sali obrad wyszli radni Czajka oraz Trzaskalska. 

Przewodnicząca przedstawiła treść rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Warmińsko – 

Mazurskiego dotyczącego uchwały nr V/38/2011 z dnia 26 stycznia 2011r. (załącznik nr 28) 

Przewodnicząca poprosiła, aby radca, który opiniował uchwałę, odniósł się do rozstrzygnięcia na 

następnej sesji. 

Wicestarosta poinformował, że jeżeli chodzi o wniosek ze wspólnych komisji dotyczący 

przekazania radnym wniosku na budowę Zespołu Szkół Zawodowych, w związku z tym, że 

dokument ten ma 160 stron, na razie udało się przygotować egzemplarze dla kilku radnych. 

Pozostali radni otrzymają go w niedługim czasie po sesji. 

P. Skarbnik poinformowała, że na dzisiejszej sesji rozdano radnym sprawozdanie budżetowe z 

wykonania budżetu za 2010r. Radni otrzymają jeszcze sprawozdanie finansowe czyli bilans 

jednostki. Opinię w sprawie sprawozdania budżetowego wyda Regionalna Izba Obrachunkowa i 

dopiero potem zaopiniowaniem budżetu zajmie się Komisja Rewizyjna. P. Skarbnik powiedziała, że 

w planie Rady na 2011r. wydanie absolutorium przewidziano na miesiąc kwiecień. Niestety, nie 

będzie to możliwe w tak krótkim czasie. 
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Przewodnicząca powiedziała, że w tej sytuacji absolutorium będzie przełożone na maj, a sesja 

kwietniowa będzie poświęcona innym tematom. 

Ad. 22 

Sprawy różne 

Przewodnicząca zapytała czy ktoś pragnie jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił.  

Ad. 23 

 Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady VIII Sesji Rady Powiatu.     

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


